

Palonosetron

【ISTO】Stothu® Solution For Injection 0.25mg/5mL/Vial

ATC Code : A04AA05

中文名：絲停吐注射劑 « 永信»

適應症：預防化學療法引起之噁心和嘔吐。

藥理分類：Antiemetic; Selective 5-HT3 Receptor Antagonist.

用法用量：Administration:

- Flush IV line with NS prior to and following palonosetron administration.
- IV, infusion over 30 seconds or as a 15-minute infusion.

Indications and dosage regimens:

Prevention of chemotherapy-associated nausea and vomiting:

Adult (>=17 years):

IV infusion over **30 seconds**, beginning ~30 minutes prior to the start of chemotherapy:

0.25 mg as a single dose

Infants, Children, and Adolescents <17 years:

May administer IV undiluted or further dilute and infuse **over 15 minutes**, beginning ~30 minutes prior to the start of chemotherapy:

20 mcg/kg as a single dose

maximum dose: 1,500 **mcg**/dose (1.5 mg/dose).

不良反應：心跳緩慢、便秘、頭痛、心律不整

交互作用：

- Lithium, morphine, codeine, meperidine, tramadol, nalbuphine, carbamazepine, chlorpheniramine, dextromethorphan, fentanyl, imipramine, amitriptyline, fluoxetine, paroxetine, duloxetine, sertraline, linezolid, escitalopram, rizatriptan:
↑ risk of serotonin syndrome.

懷 孕 期：1.只有當對母親之潛在益處大於對胎兒之潛在危險的前提下，才可於懷孕期間使用。

2. Information related to use of Palonosetron for the prevention of postoperative nausea and vomiting in women undergoing cesarean delivery has been evaluated (Swaro 2018).

授 乳 期：1.尚未知 palonosetron 是否會被分泌於人體乳汁中。當考慮到藥物對母親的重要性時，須決定停止哺乳或停止服藥。

2. It is not known if palonosetron is present in breast milk.

儲 存：於室溫 25 °C 以下且避光儲存。請勿冷凍。

配 製：可不經稀釋直接靜脈給藥。

安 定 性：開封後應立即使用，未用完之溶液應丟棄。